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Z ROKOVANÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA
Zápisnica zo zasadnutia Obec−

ného zastupiteľstva v Hornej Súči,
konaného dňa 24. augusta 2007
o 18,00 hod. v kultúrnom dome
Vlčí Vrch

Prítomní: Ing. Juraj Ondračka −
starosta obce, Jozef Mrázik − zá−
stupca starostu obce, Cverenkár
Rudolf − poslanec OZ, Buček Štefan
− poslanec OZ, Ing. Miroslav Čapák
− poslanec OZ, Ján Gračka − posla−
nec OZ, Habánik Stanislav − posla−
nec OZ, Augustín Štefánek − posla−
nec OZ, Ján Vašíček − poslanec OZ,
Milan Vrba − poslanec OZ

Neprítomní – ospravedlnení:
JUDr. Rudolf Zakopčan − poslanec
OZ, Ing. Vladimír Petrovič − posla−
nec OZ, Sáska Radovan – hl. kon−
trolór

Starosta obce Ing. Juraj Ondrač−
ka otvoril rokovanie obecného za−
stupiteľstva na Vlčom Vrchu. Privítal
prítomných spoluobčanov a poslan−
cov OZ.

Za overovateľov zápisnice navr−
hol p. Gračku a p. Vrbu, čo poslanci
jednomyseľne schválili.

Písaním zápisnice poveril p. Sás−
kovú Júliu.

Za skrutátorov určil p. Vašíčka a
Cverenkára.

Do návrhovej komisie navrhol p.
Ing. Čapáka, Habánika a Štefánka,
čo poslanci jednomyseľne schválili.

Ďalej oboznámil s programom ro−
kovania. Uviedol, že obecné zastu−
piteľstvo sa bude riadiť programom,
uvedeným v pozvánke a doplnil jed−
notlivé body, ktoré budú prejednané
v bode „rôzne“. Poslanci program
schválili bez pripomienok.

1/ Kontrola plnenia uznesenia
Kontrolu plnenia uznesení z pred−

chádzajúceho zasadnutia Obecného
zastupiteľstva vykonal starosta obce
Ing. Ondračka. Informoval podrobne
o stave plnenia jednotlivých uznese−
ní. V rámci kontroly plnenia uznese−
nia sa do diskusie prihlásil poslanec
p. Štefánek, ktorý upozornil, že pri re−
konštrukcii strechy na KD sa nesmie
opomenúť dilatačná špára, ktorá tam
je. Poslanec p. Buček naniesol dotaz
na opravu miestneho rozhlasu na
Dúbrave v časti „Lúky“ a u Štetinov.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 1/07/2007−OZ berie na vedomie
kontrolu plnenia uznesení

2/ Návrh ceny odkupovaných
pozemkov pre prvé ochranné
pásma vodných zdrojov

Starosta obce informoval o potre−
be odkúpiť pozemky, na ktorých je
umiestnený vodný zdroj, za účelom
zabezpečenia ochranného pásma a
vysporiadať vlastníctvo v prospech
obce. Je to z hľadiska budúcnosti
nutné, nakoľko obec nemá vysporia−
dané a legalizované mnohé vodné
zdroje a vodovodné rozvody. Z tohto
dôvodu nie je možné ani získať pe−
niaze z európskych fondov na prí−
padnú rekonštrukciu a rozvody no−
vých vodovodov. Návrh ceny odku−

povaných pozemkov bol prerokova−
ný aj na finančnej komisii a obecnej
rade., ktorá doporučila určiť cenu po−
zemku do výšky 10 Sk. Starosta in−
formoval, že boli oslovení vlastníci
ochranného pásma vodného zdroja
„Jazero“ na Krásnom Dube a má pred−
bežný súhlas vlastníkov na odpreda−
nie pozemkov v uvedenej cene.

Poslanec p. Cverenkár uviedol, že
cena je nízka. Starosta poznamenal,
že sa jedná väčšinou o pasienky.
Problém bude s odkúpením vodné−
ho zdroja v Chabovej, kde je viac
ako 200 urbárnikov.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 2/07/2007−OZ schvaľuje odkúpe−
nie pozemkov za cenu 10,− Sk/m2
pre vysporiadanie vodných zdrojov:

Futerna parc. č. 13139/2 o vý−
mere 500 m2, parc. č. 13138/3 o
výmere 77 m2, parc. č. 13132/4 o
výmere 323 m2, Jazero parc. č.
11251/13 o výmere 760 m2, parc. č.
13510/3 o výmere 400 m2, Pod Cha−
bovou parc.č. 7692/2 o výmere 875
m2, Čerešienky parc. č. 13144/3 o
výmere 750 m2

Poslanci: Počet poslancov/Prítom−
ní/Potrebné kvórum 11/9/5

Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−
sovania 7/0/2

Za Mrázik, Buček, Gračka, Ha−
bánik, Štefánek, Vašíček, Vrba

Proti
Zdržal sa Cverenkár, Čapák

3/ Sadzobník služieb poskyto−
vaných obcou

Rokovanie opustil poslanec Grač−
ka.

Sadzobník služieb predložil sta−
rosta obce. Oboznámil s tým, že
poslanci mali doručený sadzobník
spolu s pozvánkou, vyzval preto
poslancov na prípadné pripomienky
alebo dotazy.

Pozmeňovací návrh č. 1
Poslanec Štefánek navrhol, aby

bola zrušená sadzba pre zamestnan−
cov na vozidlo TN 320CH

Fiat Dukato 6 Sk za km. O jeho
návrhu poslanci hlasovali.

Poslanci: Počet poslancov/Prítom−
ní/Potrebné kvórum 11/8/5

Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−
sovania 4/2/2

Za Čapák, Cverenkár, Štefánek,
Habánik

Proti Mrázik, Vrba
Zdržal sa Vašíček, Buček
Pozmeňujúci návrh č.1 p. Štefán−

ka nebol schválený.
Pozmeňovací návrh č. 2
Poslanec p. Habánik navrhol zvý−

šiť sadzbu za traktor zo 70,− na 100,−
Sk položku za každých aj začatých
15 min. jazdy pred a po orbe z 90,−
Sk na 130,− Sk položku za každých
aj začatých l5 min. použitia t. j. 520,−
Sk za hodinu za iné práce.

Poslanci: Počet poslancov/Prítom−
ní/Potrebné kvórum 11/8/5

Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−
sovania 7/0/1

Za Čapák, Štefánek, Habánik,
Vašíček, Mrázik, Buček, Vrba

Proti
Zdržal sa Cverenkár
Pozmeňujúci návrh č. 2 p. Habá−

nika bol schválený.
Na rokovanie OZ sa vrátil späť

poslanec Gračka.
Pozmeňovací návrh č. 3
Ďalej poslanec p. Štefánek navr−

hol, aby sadzba za vodu zostala
nezmenená tak ako doteraz, teda nie
podľa návrhu l7,−Sk/m3 a 14,− Sk/
m3, ale pôvodná 15,− Sk/m3 bez
odpočtu vodomera a l3,− Sk/m3 pod−
ľa odpočtu vodomera od 1.10.2007
do 30.9.2008.

Za Čapák, Štefánek, Habánik,
Vašíček, Buček, Cverenkár

Proti
Zdržal sa Vrba, Mrázik a Gračka
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 6/0/3
Pozmeňujúci návrh č. 3 p. Šte−

fánka bol schválený.
Pozmeňovací návrh č. 4
Poslanec Štefánek navrhol dopl−

niť do sadzobníka v časti 7 do riadku
10 „salónik na stretnutie“, teda nový
riadok znie „zasadačka na stretnutie
a salónik na stretnutie poplatok 500,−
Sk“.

Za Čapák, Štefánek, Habánik,
Vašíček, Buček, Cverenkár, Vrba,
Mrázik, Gračka

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 9/0/0
Pozmeňujúci návrh č. 4 p. Šte−

fánka bol schválený.

Po prerokovaní všetkých pozme−
ňujúcich návrhov dal starosta hlaso−
vať o celom návrhu sadzobníka za
služby poskytované obcou.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 3/07/2007−OZ schvaľuje sadzob−
ník služieb poskytovaných obcou s
pozmeňujúcimi návrhmi č.2,3 a 4,

Za Čapák, Štefánek, Habánik,
Vašíček, Buček, Cverenkár, Vrba,
Mrázik, Gračka

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 9/0/0.

4/ VZN o pohrebníctve
Poslanci obdržali materiál Vše−

obecne záväzné nariadenie o poh−
rebníctve, súčasťou ktorého je aj pre−
vádzkový poriadok pre pohrebiská
a prevádzkový poriadok pohrebnej
služby.

VZN bolo zverejnené aj vo vý−
vesnej skrinke pred prerokovaním v
OZ. Starosta obce vyzval poslancov
k predloženiu pripomienok.

Pozmeňovací návrh č. 1
Poslanec Štefánek navrhol dopl−

niť cenník o detský hrob. Navrhol
prenájom miesta na cintoríne bez

poplatku alebo 100,− Sk a upraviť
poplatky za prenájom hrobového
miesta pre hroby vedľa seba a nad
sebou. Po diskusií poslancov návr−
hová komisia odporučila upraviť ceny
za prenájom hrobového miesta zo 6
položiek cenníka na 4 položky cen−
níka s tým, že v každom hrobe sú
dve hrobové miesta: jedno v hĺbke
2,2 m a druhé v hĺbke 1,8 m. Návr−
hová komisia navrhla ponechať v
cenníku poplatky za jedno hrobové
miesto a upraviť cenník z

1. miesto pre jeden hrob na dobu
10 rokov 150 Sk

2. miesto pre dvojhrob na dobu
10 rokov vedľa seba 300 Sk

3. miesto pre kryptu na dobu 10
rokov (vymurovaný hrob) 500 Sk

4. miesto pre dvojkryptu na dobu
10 rokov vedľa seba (vymurovaný
hrob) 1.000 Sk

5. miesto pre dvojhrob nad se−
bou na 10 rokov 150 Sk

6. miesto pre urnu na dobu 10
rokov 500 Sk

na
1. detské hrobové miesto na

dobu 10 rokov pri pochovaní do hro−
bu 100 Sk

2. hrobové miesto na dobu 10 ro−
kov pri pochovaní do hrobu 150 Sk

3. hrobové miesto na dobu 10 ro−
kov pri pochovaní do krypty (vymu−
rovaný hrob) 500 Sk

4. hrobové miesto na dobu 10 ro−
kov pre urnu 500 Sk

Za Čapák, Štefánek, Habánik, Va−
šíček, Buček, Cverenkár, Vrba, Mrá−
zik, Gračka

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 90/0
Pozmeňovací návrh č. 1 p. Šte−

fánka bol schválený
Pozmeňovací návrh č. 2
Poslanec p. Štefánek ďalej navr−

hol zrušiť poplatok 200,− Sk za služ−
by domu smútku.

Za Štefánek, Cverenkár
Proti
Zdržal sa Čapák, Buček, Vašíček,

Habánik, Gračka, Mrázik, Vrba
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 2/0/7
Pozmeňovací návrh č. 2 p. Šte−

fánka nebol schválený
Pozmeňovací návrh č. 3
Poslanec p. Buček upozornil, že

hrobové miesto má iné rozmery, ako
sú uvedené v cenníku a v prílohe
VZN. Starosta obce doporučil odhla−
sovať túto opravu v cenníku na jed−
no hrobové miesto s rozmermi 110
x 250 cm a dvojhrob 220 x 250 cm.

Za Štefánek, Cverenkár, Čapák,
Buček, Vašíček, Habánik, Gračka,
Mrázik, Vrba

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
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Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−
sovania 9/0/0

Pozmeňovací návrh č. 2 p. Buč−
ka bol schválený

Keďže zo strany prítomných ne−
bolo viac návrhov, starosta obce
nechal za predložené materiály VZN
o pohrebníctve hlasovať.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 4/07/2007−OZ schvaľuje VZN o
pohrebníctve, súčasťou ktorého je
cenník služieb, žiadosť o nájom hro−
bového miesta, prevádzkový poria−
dok pre pohrebiská a prevádzkový
poriadok pohrebnej služby s pozme−
ňovacími návrhmi č. 1 a 3.

Za Štefánek, Cverenkár, Čapák,
Buček, Vašíček, Habánik, Gračka,
Mrázik, Vrba

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 9/0/0

5/ Ivan Boba a firma Amigos
Holding Žilina – žiadosť o vyda−
nie územného rozhodnutia

Starosta obce informoval o tom,
že obec bezdôvodne nemôže za−
mietnuť výstavbu a nevydať územné
rozhodnutie. Preto navrhol vydať sú−
hlas k vydaniu územného rozhodnu−
tia a stanoviť podmienky.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 5/07/2007−OZ súhlasí s vydaním
územného rozhodnutia pre výstav−
bu 9−tich rodinných domov pre Iva−
na Bobu a firmu Amigos Holding Žili−
na za podmienok, že predloží sta−
vebnému úradu potvrdenie o výdat−
nosti a kvalite vodného zdroja pitnej
vody pre požadovanú výstavbu 9 RD
a všetky doklady k legalizácii skupi−
nového vodovodu pre 9 RD.

Za Štefánek, Čapák, Vašíček,
Habánik, Gračka, Mrázik, Vrba

Proti Cverenkár
Zdržal sa Buček
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 7/1/1

6/ Informácia o kanalizácii obce
Starosta obce informoval o prípra−

ve prác na kanalizácii obce. Uviedol,
že 6.6.2007 bolo zverejnené v ob−
chodnom vestníku predbežné ozná−
menie o verejnom obstarávaní zá−
meru Odkanalizovanie mikroregiónu
Vlára−Váh a intenzifikácia ČOV Ne−
mšová, výhlásené Regionálnou vo−
dárenskou spoločnosťou Vlára – Váh
s.r.o., kde predpokladaná hodnota
zákazky je v hodnote 28 mil eur.

V priebehu mesiaca september
bude vyhlásené verejné obstaráva−
nie. Následne budú môcť záujemco−
via predkladať svoje ponuky a v ok−
tóbri bude uzavretie termínu na pred−
kladanie ponúk a bude vykonané
otváranie obálok pre výber dodáva−
teľa. Kanalizácia by mala byť zreali−
zovaná do troch rokov od poskytnu−
tia finančných prostriedkov z Európ−
skych fondov na jej realizáciu.

Obecné zastupiteľstvo uznesením

č. 6/07/2007−OZ informáciu berie na
vedomie.

7/ Odpredaj motorových vozi−
diel Škoda Favorit a Š 1203

Obec zakúpila nové osobné vo−
zidlo Fiat Ducato a z tohto dôvodu
vozidlá Škoda Favorit a Š 1203 sú
nadbytočné. Starosta obce predložil
návrh na odpredaj, resp. vyradenie
vozidiel z evidencie majetku obce. Š
1203 je úplne nepojazdná, je potreb−
né ju vyradiť a Škodu Favorit navr−
hol odpredať.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 7/07/2007−OZ súhlasí s vyrade−
ním Š 1203 z evidencie majetku obce.

Za Štefánek, Čapák, Buček, Va−
šíček, Habánik, Gračka, Mrázik,
Vrba, Cverenkár

Proti
Zdržal sa
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 9/0/0
Návrhová komisia navrhla odpred−

ať vozidlo Škoda Favorit za cenu
minimálne 10.000 Sk resp. najväčšiu
cenovú ponuku.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 8/07/2007−OZ súhlasí s odpreda−
jom osobného motorového vozidla
Škoda Favorit za minimálnu cenu
10.000 Sk a najväčšiu cenovú ponu−
ku.

Za Čapák, Buček, Vašíček, Ha−
bánik, Gračka, Mrázik, Vrba, Cve−
renkár

Proti, zdržal sa Štefánek
Poslanci: Počet poslancov/Prítom−

ní/Potrebné kvórum 11/9/5.
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa hla−

sovania 8/0/1

8 Rôzne
a/ Jaroslav Zemanovič, l73 a Ja−

kub Sáska 381 – žiadosť o odpredaj
časti pozemku a budovy č 232

Starosta predniesol žiadosť me−
novaných o odpredaj časti budovy
č. 232 a pozemkov k nej prislúcha−
júcich. Vzhľadom na to, že celá bu−
dova bola ohodnotená na 3,9 mil. Sk
a žiadatelia by ju museli zbúrať, roz−
hodli sa investovať iba do prednej časti
budovy č. 232 od námestia s tým,
že v zdanej časti, kde je doteraz
pekáreň, táto bude ešte fungovať ako
pekáreň a na námestí budú zriadené
iba obchodné priestory a priestory
na služby občanom.

Navrhli, aby im obec odpredala
za 1 Sk časť budovy i pozemkov (9/
10−ín). Investori pre obec vybudujú
priestory o podlahovej ploche 9/10−
ín, čo je na prízemí 50 m2 a na kaž−
dom podlaží 50 m2. Budova bude troj−
podlažná.

O tomto návrhu poslanci dlho dis−
kutovali. Poslanec Štefánek uviedol,
že boli spracované projekty na nad−
stavbu kotolne, čo bude s nimi. Sta−
rosta uviedol, že o žiadnych projek−
toch nevie. Ďalej hovoril, že obec by
sa nemala zbavovať majetku, ná−
mestie treba rozšíriť. Investori pred−
ložili štúdiu a ubezpečili, že k rozší−
reniu námestia dôjde tým, že tá časť

budovy, kde je t. č. kaderníctvo bude
zbúraná a posunutá od námestia
smerom k obecnému úradu cca 7m.
P. Štefánek hovoril o altánku, ktorý
bude treba zlikvidovať alebo presu−
núť, čo bude tiež obec stáť finančné
prostriedky. Starosta uviedol, že cen−
trum obce sa bude postupne presú−
vať po vybudovaní športovej haly,
úprave parku smerom ku škole, po
zrúcaní starej cirkevnej školy atď.

Na všetky dotazy a pripomienky
zodpovedali investori, prípadne sta−
rosta obce.

Poslanec p. Cverenkár navrhol,
aby obec investovala tiež aj finanč−
né prostriedky, nielen vklad majetku
/budova a pozemok/ a mala vlast−
níctvo aspoň dve desatiny. Viacerí
poslanci oponovali, nakoľko obec by
sa musela zadĺžiť a bude treba ešte
budovať nájomné byty pre mladé ro−
diny. Po diskusii a predložení svojho
zámeru investormi a nutnosti obno−
viť súčasné centrum obce a námes−
tia dal starosta o žiadosti hlasovať.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 9/07/2007−OZ schvaľuje odpredaj
časti budovy číslo 232 a pozemku
parcelné číslo 213/3 pod budovou
pozemku p. č. 214 pre Jaroslava
Zemanoviča, r. č. 720306/7311 by−
tom Horná Súča č. d. 173 a Jakuba
Sásku, r. číslo 750111/7228, bytom
Horná Súča č. d. 381 za 1 Sk, slo−
vom jednu korunu sl.. Zároveň schva−
ľuje odkúpenie podielu 1/10 z novo−
vybudovanej stavby v podiele 1/10−
ina, minimálne 150 m2 podlahovej plo−
chy pre Obec Horná Súča za 1 Sk,
slovom jednu korunu sl. od Jaroslava
Zemanoviča a Jakuba Sásku.

Za Buček, Vašíček, Habánik,
Gračka, Mrázik, Vrba

Proti
Zdržal sa Štefánek, Čapák, Cve−

renkár
Poslanci: Počet poslancov/Prítomní/

Potrebné kvórum 11/9/5. Hlasovanie:
Za/Proti/Zdržal sa hlasovania 6/0/3

b/ Čerpanie rozpočtu k 30.6.2007
Správu o plnení rozpočtu k

30.6.2007 v príjmovej časti ako i čer−
panie prostriedkov vo výdavkovej
časti predložil Ing. Juraj Ondračka –
starosta obce. Informoval o splátkach
úveru zo ŠFRB, ktoré činili k
30.6.2007 49,33 %.U kapitálových
výdavkov je čerpanie iba 18,65 %,
avšak v súčasnej dobe sa prevádza
oprava strechy na KD v obci a re−
konštrukcia miestneho rozhlasu, tak−
že čerpanie rozpočtu v tejto oblasti
sa zvýši.

Obecné zastupiteľstvo uznesením
č. 10/07/2007−OZ berie na vedomie
správu o plnení rozpočtu za I. polrok
2007.

c/ Informatívne správy starostu
obce

Starosta obce informoval členov
obecného zastupiteľstva i občanov
o nasledovných udalostiach a pripra−
vovaných aktivitách v obci.

− Sociálne problémy – úmrtie Pet−
ra Kopúňa – vystrojenie pohrebu
obcou

– informácie o voľných rodinných
domoch pre bývanie

− Územný plán obce – bude ve−
rejná diskusia, poslanci sa budú tiež
môcť vyjadriť

− Aktivačné práce – ÚPSVaR pre−
dlžuje zmluvy s obcami do
30.11.2007.

− Separovaný zber – je potrené
ho zaviesť a motivovať ľudí, ktorí sa
do neho zapoja.

− Kompostovisko – starosta infor−
moval o pripravovanej výstavbe
obecného kompostoviska

− Výstavba nových bytov – sta−
rosta uviedol, že uvažuje s ďalšou
výstavbou nájomných bytov

− Montovanie antén na bytoch nad
MŠ, súp. č. 235 – starosta naniesol
požiadavku nájomníkov na namon−
tovanie antén na streche. Poslanci
sa po diskusii o technických mož−
nostiach montáže antén dohodli, že
nesúhlasia s umiestnením antén na
streche, môžu byť však prichytené
na drevený nosník, nie však svoj−
voľne, iba za účasti zodpovedného
zamestnanca obce.

Poslanec M. Vrba hovoril o finan−
covaní kultúrnych podujatí, nakoľko
je podľa plánu ešte dosť akcií do kon−
ca roka a v rozpočte zostáva už len
12 tis. Sk. Starosta obce uviedol, že
je potrebné hľadať sponzorov, žiadať
prostriedky z príslušných inštitúcií. V
rámci úpravy rozpočtu je možné
upraviť rozpočet aj na túto položku,
je potrebné prehodnotiť potrebu fi−
nančných prostriedkov a dať požia−
davku na finančnú komisiu.

P. Vrba uviedol, že hľadať mož−
nosti na sponzorské príspevky by
mal štatutárny zástupca obce, nie on.

DISKUSIA:
Do diskusie z radov občanov sa

prihlásila p. Klinková, ktorá naniesla
požiadavku, aby diskusia pre obča−
nov mohla byť uprednostnená, lebo na
záver rokovania už tam občania nie
sú a nemajú možnosť si povedať svo−
je pripomienky a návrhy. Podala pri−
pomienku, že úrad by nemal byť ani
jeden deň zatvorený ako to bolo v máji,
keď 1. a 8. mája bol sviatok vo štvrtok
a všetci zamestnanci mali dovolenku
v piatok. Ďalej sa dotazovala na to,
prečo bola zrušená upratovačka na
obecnom úrade, upratovanie počas
pracovnej doby je nebezpečné, na
mokrej podlahe sa môžu šmyknúť aj
stránky aj zamestnanci. Taktiež na−
niesla námietku voči rušeniu sociálnych
služieb v obci. Na jej dotazy zodpove−
dal starosta obce v tom zmysle, že
zamestnanci, keďže išlo o posledný
deň v týždni, mali predĺžený víkend.
Upratovanie obecného úradu rieši pra−
covníkmi na aktivačné služby, čím šetrí
mzdové prostriedky, sociálne služby
– opatrovanie zdravotne ťažko postih−
nutých je potrebné riešiť taktiež akti−
vačnými prácami alebo prostredníc−
tvom Úradu práce, sociálnych vecí a
rodiny v Trenčíne.

Ďalej sa do diskusie prihlásil p.
Bilčík, ktorý sa dotazoval, prečo už
platí poistné za škodu spôsobenú
zamestnancom obec a či bolo robe−
né výberové konanie pri kúpe auta
DUCATO.
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Starosta obce Ing. Juraj Ondrač−
ka uviedol, že v minulosti bolo poist−
né taktiež platené z obecných
prostriedkov, formou odmeny a ná−
klady boli ešte vyššie o odvody. Vý−
berové konanie na osobné vozidlo
DUCATO bolo robené. Vyhodnote−
nie ponúk je možné pozrieť na obec−
nom úrade. P. Švajda – diskutoval o
rozvodoch vody na osade Vlčí Vrch.

P. Bulejko – hovoril o potrebe zo−
silniť pramene, aby sa mohli napojiť
aj ďalšie domy. Zatiaľ je napojených
cca 60 domov a 40 sa ešte chce
napojiť. Starosta obce uviedol, že
obec investovala do vodovodu na
Vlčom Vrchu cca pol milióna korún a
vodovod nie je v správe obce, ani
občania za vodu neplatia.

P. Kusová – hovorila o potrebe
vybudovať zábradlie popri ceste na Vlčí
Vrch, ktoré niekto odcudzil, lebo v zime
je jazdiť veľmi nebezpečné aj pre autá
aj pre autobusy. Ďalej poukázala na
vývoz fekálií vedľa hlavnej cesty.

P. Habánik naniesol požiadavku
na opravu miestnych komunikácií po
osade Vlčí Vrch, treba po troche oba−
lovanej drte, ďalej poukázal na sme−
tisko pri hlavnej ceste.

Ing. Švajda – poukázal na vyso−
ké náklady, ktoré musí obec vynalo−
žiť na likvidáciu takýchto divokých
skládok. Starosta uviedol, že obci sa
veľmi zvýšili náklady na vývoz od−
padu aj tým, že boli rozmiestnené v
jednotlivých častiach obce veľkoob−
jemové kontajnery, aby sa mohli ob−
čania zbaviť aj väčšieho odpadu a
neznečisťovali životné prostredie.

P. Stašáková – naniesla požia−
davku na domurovanie čakárne na
konečnej na Vlčom Vrchu.

Starosta uviedol, že stav čakár−
ne prešetria a zabezpečia prípadnú
opravu.

P. Štefánek – dotazoval sa, či je
podpísaná alebo bude podpísaná
zmluva na aktivačné práce

a naniesol požiadavku na zame−
ranie pozemku pri škole na Trnáv−
ke. Starosta informoval, že zmluva
na aktivačné práce je podpísaná.

P. Cverenkár – poukázal na „Ci−
gánsky jarok“, treba urobiť opatre−
nia, aby voda na hlavnú cestu ne−
splavovala smeti.

P. Buček – požiadavka na opra−
vu cesty „do Bučkov“ brúseným
asfaltom.

Ing. Juraj Ondračka – na záver
pozval všetkých poslancov i spoluob−
čanov na stretnutie na Peňažnej o 14,00
hodine v sobotu. Informoval, že o 13,00
je pristavený autobus na námestí.

Obecné zastupiteľstvo
uznesením č. 11/07/2007−OZ
berie na vedomie informatívne

správy starostu obce, ako aj diskusné
príspevky.

Po ukončení diskusie člen návr−
hovej komisie Ing. Miroslav Čapák
prečítal prijaté uznesenia.

Starosta obce poďakoval všetkým
prítomným poslancom i spoluobča−
nom za účasť a schôdzu obecného
zastupiteľstva ukončil.

Ing. Juraj Ondračka
starosta obce

Starosta obce Horná Súča Ing.
Juraj Ondračka listom zo dňa 25.
júla 2007 vyzval všetkých podni−
kateľov v obci, aby predložili na
Obecný úrad prevádzkový čas v
obchode a prevádzkach.

Zároveň všetkých upozornil,
že pokiaľ vykonávajú podnikateľ−
skú činnosť v rodinnom dome, je
v súlade so stavebným zákonom
potrebné, aby boli tieto priestory
rekolaudované na nový účel.
Keďže veľká časť našich nespo−
kojných podnikajúcich občanov
prichádza s otázkou, čo to pre
nich znamená, uvádzam pre in−

formáciu nasledovné:
Podľa § 85 ods. 1 zák. č. 50/

1976 Zb. o územnom plánovaní
a stavebnom poriadku (v znení
neskorších predpisov) stavbu
možno užívať len na účel určený
v kolaudačnom rozhodnutí, prí−
padne v stavebnom povolení.
Zmeny účelu užívania stavby, kto−
ré spočívajú v zmene spôsobu
užívania stavby, jej prevádzkové−
ho zariadenia, v zmene spôsobu
a v podstatnom rozšírení výroby
alebo činností, ktoré by mohli
ohroziť život a zdravie ľudí alebo
životné prostredie, vyžadujú roz−

hodnutie stavebného úradu o
zmene v užívaní stavby; na ko−
nanie o zmene v užívaní stavby
sa vzťahujú primerane ustanove−
nia § 76 až 84.

V praxi to znamená, že ak vy−
konávam podnikateľskú činnosť v
skolaudovanom rodinnom dome,
nemôžem v ňom mať kozmetický
salón, pohostinstvo, predajňu,
výrobu a pod.

V prípade potreby Vám budú
podané informácie na Obecnom
úrade v Hornej Súči, na staveb−
nom úrade, kanc. č. 8.

Katarína Poláčková

Stavebný úrad v Hornej Súči informuje...

Činnosť Zborov pre občianske
záležitosti v našej obci je akými
poslaním pre samosprávy. Bez
neho by bolo ťažké zblížiť sa s
človekom, ktorý skutočne počas
svojho života prechádza rôznymi
medzníkmi narodenia až do kon−
ca.

Veď človek je človekom len
vtedy, keď žije v určitom vzťahu s
inými ľuďmi, či v blízkosti iného
blízkeho. Podujatia, ktoré robí
ZPOZ sú často vzpruhou do ďal−
ších dní.

Každý z nás potrebuje trochu
lásky, nehy, oslovenia, pohlade−
nia alebo podania ruky. Aj silný
človek aspoň raz podľahne citom
a potrebuje niekoho s ľudským
prístupom.

Verím, že aj naše podujatia,
obrady či slávnosti sa konajú pre
ľudí v tomto duchu.

Zbor pre občianske záležitosti

pri Obecnom zastupiteľstve v
Hornej Súči v tomto roku usku−
točnil alebo plánuje ešte uskutoč−
niť do konca roka 2007 tieto pod−
ujatia.

Životné jubileá
Aj keď ZPOZ mal naplánova−

né stretnutie s 90−nikmi v tomto
roku, bohužiaľ ani jeden z nich
sa septembra, kedy mali jubileum
sláviť, nedožil, napriek tomu si na
nich spomíname: p. Gustáv Mi−
kušinec, p. Zuzana Repová

100 rokov života p. Anna Chu−
páčová r. Bulejková

60 rokov života kronikárky
obce p. Márie Ondračkovej

Zlaté svadby − 50. výročie
uzavretia manželstva

Pavol Maršalka a manž. Anna
rod. Drhová – Trnávka

Jozef Gago a manž. Anna rod.
Cverenkárová – Krásny Dub –
Cverenkári

Jozef Gago a manž. Agata rod.
Palúšna – ústredie

Štefan Dohnan a manž. Mária
rod. Panáková – ústredie

Jozef Nápoký a manž. Eva
rod. Čapáková – Závrská

Viliam Biras a manž. Agnesa
rod. Orságová – ústredie

Rudolf Bulejko a manž. Mária
rod. Švajdová

Diamantové svadby – 60 ro−
kov spoločného života

Michal Biras a manž. Júlia rod.
Orságová – ústredie

Albert Buček a manž. Margita
rod. Macharová – Dúbrava

Gustav Švajdleník a manž.
Johana rod. Stehlíková – Závrská

Rozlúčka so žiakmi končiaci−
mi školskú dochádzku v Základ−
nej škole s materskou školou M.
Rešeteku v Hornej Súči

Dvakrát uvítanie nových ob−
čiankov do života.

Z činnosti Zboru pre občianske záležitosti

Akcie uskutočnené v III. �tvrťrok 2007
7.7.2007 Spod Chabovej, toho vŕšku.

15.7.2007 Festival dychových hudieb
22.7.2007 Hornosúčanská 15−stka
19.8.2007 Znie pieseň Závrskou dolinou
25.8.2007 Peňažná
25.8.2007 Súbor Kukulienka – účasť na Festivale fol. súborov v Dubnici n/V.
26.8.2007 Hornosúčanské hudobné leto s HorSusom
28.8.2007 Nočný pochod
2.9.2007 Dožinky
9.9.2007 Hornosúčanské hudobné leto s Chabovienkou
9.9.2007 Súbor Kukulienka z V. Vrchu v Slavičíne

15.9.2007 Cyklotúra

PRIPRAVUJEME
13.10.2007 Festival speváckych zborov v Rím. katolíckom kostole Horná Súča

10−11 mesiac Stretnutie dôchodcov − Mesiac úcty k starším
9.11.2007 Stretnutie rodákov v Bratislave

24.11.2007 Poľovnícka zábava
31.12.2007 Silvestrovská zábava
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Súťaž o najkrajší dvor − vyhodnotenie
Občania našej obce mali tento rok po prvýkrát šan−

cu zapojiť sa do súťaže, v ktorej mohli prezentovať svo−
je upravené dvory, záhradky, predzáhradky a balkóny.
Súťaž vyhlásil starosta obce Ing. Juraj Ondračka a pri−
hlášky do súťaže sa mohli poslať do 30. apríla 2007 .
Pravdepodobne skromnosť tých, ktorí sa s láskou sta−
rajú o okolie svojho príbytku spôsobilo, že do súťaže
sa prihlásilo len päť súťažiacich. Boli nimi : Angela
Škundová z Trnávky č.d. 914, Marcela Lukšová z ústre−
dia č.d. 287, Hedviga Birásová z ústredia č.d. 313,
Milada Štefánková z ústredia č.d. 277 a Oľga Bulejko−
vá z Vlčieho Vrchu č.d. 779. Komisia výstavby, poľno−
hospodárstva a životného prostredia bola dňa 19. júna
2007 na obhliadkach súťažných priestorov a všetky
dvory, záhradky, balkóny aj predzáhradky boli odfoto−
grafované. Na zasadnutí stavebnej komisie sa členo−
via zhodli na nasledovnom víťaznom poradí:

Kategória „Dvor a okolie domu“
1. cena 3.000 Sk − Štefánková Milada č. 277
2. cena 2.000 Sk − Bulejková Oľga č. 779
3. cena 1.000 Sk − Lukšová Marcela č. 287
Kategória „ Balkón a predzáhradka“
1. cena 1.500 Sk − Štefánková Milada č. 277
2. cena 1.000 Sk − Birásová Hedviga č. 313
3. cena  500 Sk − Škundová Angela č. 914
Výhercovia finančných odmien budú pozvaní na

obecné zastupiteľstvo, ktoré bude zasadať v Kultúrnom
dome v Hornej Súči a ceny im odovzdá starosta obce.

Fotodokumentácia súťažných objektov bude vyve−
sená vo vývesnej skrinke Obecného úradu Horná Súča.

Ak si myslíte, že tá vaša záhradka, predzáhradka,
balkón či dvor by hravo v tejto súťaži obstáli, neváhajte
a využite príležitosť súťažiť v nasledujúcom roku. Určite
sa to oplatí, a ak aj nevyhráte, pohľad na krásne okolie
domu vám všetko vynahradí.         Katarína Poláčková

Súbor Kukulienka v Slavičíne
9. septembra súbor Kukulienka z V. Vrchu do−

stal pozvanie na dožinkovú slávnosť do Slavičína.
Pred odchodom sa začala schádzať krojovaná
skupina, aby mohla o 12. hodine z Vlčieho Vrchu
odcestovať. Autobus sa zaplnil do posledného
miesta a vyštartoval na jednodňový výlet. V Slavi−
číne ich milo privítali a poctili tým, že súbor Kuku−
lienka odovzdával žatevný veniec starostovi a išiel
v sprievode ako prvý. Starosta za veniec poďako−
val a pohostil súbor moravskými koláčikmi. Po
tanci, ktorý bol venovaný starostovi, sa súbor pre−
sunul na pódium, kde predviedol celému mesteč−
ku pekný program. Diváci sa im odmenili veľkým
potleskom a od mesta dostali upomienkové listy
za účasť v programe „JAK TO DĚLALI NAŠI
STAŘÍČCI“. Tiež obdržali upomienkové darčeky.

Po programe sa navečerali a nastal čas rozlúč−
ky. Zástupcovia našej obce pozvali starostu Sla−
vičína na dožinkovú slávnosť, ktorá sa uskutoční
o rok v Hornej Súči.

Cesta domov ubiehala rýchlo. Autobus s účin−
kujúcimi sa zastavil ešte v Starom Hrozenkove,
kde tiež oslavovali dožinky. Tu si zatancovali pri
dychovej hudbe Vlčnovanka a vo večerných hodi−
nách sa so spevom vrátili domov.

M. Vrbová

V našej ankete ste odpovedali na otázku,
Ktorú časť Hornej Súče a jej okolia najradšej navštevujete?

Milan Jurica 42r.
Za Buchtičkou smerom na Jamky sú Mestské vrchy Vidieť odtiaľ celé
Považie a pri dobrej viditeľnosti  dokonca aj Jaslovské Bohunice

Gabriela Novomeská 22r.
S otcom som chodievala na Čerešienky a rada sa tam vraciam.
Veľmi sa mi tie miesta páčia.

Mária Bizoňová 43r.
Ako študentka som chodievala na Krásin, keď moja spolužiačka ro−
bila z tejto CHKO olympiádu. Pred dvoma rokmi som sa na tieto
miesta vrátila aj celou rodinou a páčilo sa tam aj mladej generácii.

Marta Juricová 37r.
Mne sa páči  okolie kaštieľa Antonstál. Nádherná príroda a ticho.

Daniela Barteková 37r.
Osada Vlčí Vrch a jeho okolie. Ako dieťa som tam trávila prázdniny a
voľné chvíle. Pri pasení na lúkach sme si spievali pesničky, ktoré aj
teraz oslovia mnohých ľudí z nášho kraja.

Peter Koprivňanský 37r.
Moravsko slovenské pomedzie, presnejšie vrch Javorník.

Peter Orságh 22r.
Rád chodím na chatu u nás v Hornej Súči v Dubníkoch. Je tam
blízko les a cítim sa tam najlepšie v spoločnosti rodiny alebo kama−
rátov.

Peter Biras 86r.
Krásny Dub, páčia sa mi tam každoročné oslavy SNP.

Igor Čapák 47r.
Nemám žiadnu prioritu, pekných miest je tu viac.

Anka Panáková 60r.
Na Lipovci, ale aj U Stehlíkov. Je tam priam panenská príroda.

Pavol Dohnan 16r.
Okolie Chabovej . Bol som tam na pešej túre − súčanských 15 km a
podľa mňa tam bolo najkrajšie.

Milan Daniš 63 r.
Pekne je v celej Hornej Súči.
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Po roku znovu zaznela táto známa
dožinková pieseň, po roku znovu jed−
no nedeľné odpoludnie žila Horná
Súča dožinkovou slávnosťou.

Prvá septembrová nedeľa− slnečná,
nie veľmi horúca, trochu s hrozbou daž−
ďa, ktorý však dedinu šťastlivo obišiel.

Dožinková oslava tradične začala
slávnostnou svätou omšou. Táto bola
skutočne slávnostná, pretože ju celeb−
roval Mons. ThDr. Štefan Vallo, riaditeľ
biskupskej kancelárie v Nitre, kanonik
nitrianskej sídelnej diecézy, za asisten−
cie dôst. pána kpt. Ing. Juraja Križana,
duchovného u polície v Trenčíne a
nášho dôstojného pána farára ThLic.
Jaroslava Ondráša.

Od 13.00 hod. sa začali do kultúr−
neho domu schádzať žnice, ženci, mu−
zikanti, deti – všetci tí, ktoré mali utvoriť
dožinkový sprievod a odovzdať žatev−
né vence.

Pripomeňme si tento slávnostný
sprievod. Jeho čelo tvorili jazdec na koni
s dožinkovým vencom, dychová hudba
Chabovienka, ktorá neúnavne hrala do
kroku i do tanca, gazda s gazdinou, star−

ší pár s chlebom a pálenkou, párovaný
pár, páry s vencami a kyticami. Za nimi
nasledovali ďalšie krojované páry z ko−
paníc a dediny. Závrská, Trnávka, Dúb−
rava a Vlčí Vrch sa veľmi aktívne zapo−
jili do dožinkovej slávnosti. Už tradične
sa sprievodu zúčastňujú aj susedia z
Dolnej Súče, zastúpení speváckou sku−
pinou. Sprievod spestrila aj trojica v hro−
zenkovských krojoch. Bez krojovaných
menších i trocha väčších detí by sprie−
vod nebol úplný. Dve babky – dôchod−
kyne v maškarných kostýmoch ukázali
mladým, čo všetko by v sprievode ešte
mohlo byť. Na svojich, nie najzdravších
nohách, statočne pretančili polovicu
dediny. Sprievod dotváral vyzdobený
voz s koníkmi a ďalší vyzdobený koník
s jazdcom.

Kultúrny dom, fara, obecný úrad a
Agrosúča boli javiská, na ktorých sa
odovzdávali dožinkové vence a kytice
ako symboly vďaky za celoročnú prá−
cu. Obdarovaní zasa prejavili svoju
vďaku pohostením účinkujúcich.

Koniec slávnosti patril spoločnej
večeri a zábave v kultúrnom dome, kde
si účinkujúci družne zaspievali a za−
tancovali.

Teraz treba už len vysloviť (napísať)
poďakovanie. Čím je podujatie väčšie
a čím viac ľudí sa na ňom zúčastňuje,
tým ťažšie je na nikoho nezabudnúť,
nikoho nevynechať. Menovite sa to nedá
urobiť (noviny by museli mať veľkú prí−
lohu), no dá sa to urobiť spoločne.

Všetci účastníci dožinkového sprie−
vodu si zaslúžia za svoju krojovanú
účasť, za dlhé „putovanie“ cez dedinu,
za tanec a krásny spev úprimné poďa−
kovanie. Koník s vencom, vyzdobené
kone s vozom, hudba Chabovienka,
malí, mladí starší i tí najstarší vytvorili
skutočne nezabudnuteľný obraz a at−
mosféru pre tých, čo ich sledovali (a
tých nebolo málo).

Poďakovanie patrí aj tým, ktorí celú
akciu pripravili a zaslúžili sa o jej hlad−
ký priebeh. Sú to:

− členovia kultúrnej komisie na čele
s kultúrnou pracovníčkou p. Vrbovou

− ženy z kopaníc a z dediny, ktoré
uvili krásne vence, kytice a perká

− ženy, ktoré napiekli súčanské pe−
cové koláče

− pracovníčky z kult. domu, ktoré sa
postarali o prípravu pohostenia

− a samozrejme sponzori, ktorí ma−
teriálne zabezpečili toto podujatie:
Obecný úrad H. Súča, Tradičná peká−
reň Jaroslav Zemanovič, Agrosúča a.s.,
Vináreň Jakub Sáska

Úprimná vďaka vám všetkým!
J. Čajová

Gazda náš, gazda náš...Festival dychových hudieb
Okolo Súče

Sedemnásty ročník Festivalu DH Okolo Súče
sa uskutočnil 15. júna 2007 za krásneho slnečné−
ho počasia o 14,30 hodine na námestí v Hornej
Súči. Tí, ktorí ho navštívili, iste potvrdia, že ani
sedemnásty ročník nezaostal kvalitou ani návštev−
nosťou za predošlými.

Na úvod zaznela pieseň Súčanská dolina, ktorú
zaspievali dievčatá zo súboru Čajka. Potom na−
stúpila konferencierka Ľubka Zakopčanová, ktorá
vyzvala starostu obce Ing. Juraja Ondračku o sláv−
nostné otvorenie 17. ročníka festivalu Okolo Súče.

Potom sa už so svojím repertoárom predsta−
vili kapely: DH Vlčovanka, Skalanka, Chabovien−
ka a Drietomanka. Posledná kapela bola DH Glo−
ria z Českej republiky, ktorá hrala aj na večernej
zábave. Na záver festivalu boli odovzdané
všetkým účinkujúcim kapelám upomienkové po−
háre a kvety.

Poďakovanie patrí hlavne tým, ktorí sa podie−
ľali na priebehu festivalu a sponzorom:

LR Crystal Lednické Rovne, Tradičná pekáreň
Jaroslav Zemanovič, Pekáreň Beckov, Vináreň
JASA, Reštaurácia Nebíčko, Kvetinárstvo Kamé−
lia, Pohrebníctvo Bučková.

Bolo to pekné podujatie, na ktoré sa tešia mno−
hí milovníci dychovej hudby zo širokého okolia.

Festivalu sa zúčastnili aj priatelia z družobného
mestečka Pisarzowice /Poľsko/.

Blaho�elanie

Veľa zdravia, pretože je vzácne,
veľa šťastia, pretože je krásne.
Veľa dobrej pohody, žiadne špatné príhody,
− to radšej šťastné náhody a životné výhody.
Nech ťa teší Tvoja práca ,
bo tá nám je veľmi vzácna.

Našej jubilantke Julke
prajú členovia kultúrnej komisie
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Ocenenia pre AGROSÚČU
Dňa 27. 5. 2007 sa v Pribyline na Liptove konala celoslo−

venská súťaž o najlepšie výrobky s bačovskou tématikou
„OVENÁLIE 2007“, kde Agrosúča a.s. získala dve ocenenia
za svoje výrobky a to: 1.miesto za Ovčí hrudkový syr a 2.
miesto za Súčanský oštiepok.

Mliekareň vyrobí ročne cca 15 ton Súčanského oštiepku,
14 ton Chabovca a 7 ton Ovčieho hrudkového syra, z toho
3,3 tony na priamy konzum a zbytok na výrobu bryndze.

Tradičné slovenské mliekarenské výrobky sú stále obľú−
benou a často vyhľadávanou pochúťkou a preto má Agrosú−
ča a.s. odbyt trvalo zabezpečený.

Školský rok rýchlo ubehol, prázdni−
ny sa priblížili ešte rýchlejšie. Tieto prvé
prázdninové dni, ako to už každoročne
býva, sa tradične poriada jedno zo za−
ujímavých kultúrnych podujatí obce −
folklórne pásmo na Vlčom Vrchu „Spod
Chabovej, toho vŕšku“.

Naša osada žije kultúrnou atmosfé−
rou už týždeň pred akciou. Treba pri−
praviť kroje, rozdeliť úlohy, zabezpečiť
výzdobu kultúrneho domu /starodáv−
ne vyšívané obrusy, krčahy, sedánky
na kýšku, pletené košíky, slamienky,
nehovoriac už o dobrotách, ktoré pe−
kávali naše staré mamy, čiže buchtách,
koláčoch, pečených zemiakoch, osú−
choch, atď. Každý, kto môže, sa pripá−
ja určitým spôsobom. Tam sa pečú
koláče, tam zasa buchty a tam peče−
né zemiaky. K tomu ešte prispieva i
Tradičná pekáreň a Agrosúča a.s.
Všetko ide ako po masle. O program
sa stará hlavná organizátorka, vedú−
ca súboru Kukulienka p. Júlia Orsá−
gová a akcia sa môže začať.

Každý rok chceme všetkým priblížiť
určité úseky života našich starých rodi−
čov, máme záujem, aby sa tieto zvyky
aspoň v malej miere premietli do
dnešných čias, a aby sa naša mladá
generácia vžila do kultúrneho života
obce v minulosti.

Tento rok sa program Kukulienky
zameral na varenie lekváru, ako to v
časoch minulých bývalo, keď sa varie−
val v medenom kotle aj dva dni a dve
noci nepretržite, ručne sa miešal, pri−
tom nechýbal spev a hra na harmoni−
kách. O veselých príhodách pri lekvári
by nám vedeli porozprávať i naše staré
mamy.

Súčasťou vystúpenia detí z Kukulien−
ky bola i starodávna drevená posteľ so
strožákom plneným režnou slamou, kto−

rú sme objavili na povale pri oprašo−
vaní starožitností.

Toto podujatie priťahuje nielen di−
vákov, ale i účinkujúcich z druhých
osád, ktorí ochotne prispievajú svojím
vystúpením do kultúrneho programu. I
teraz nám ho prišli spestriť deti zo Zá−
vrskej, Dúbravy a súbor Čajka z Hor−
nej Súče.

Naši domáci vystupovali v troch
etapách. Okrem najmladších zo sú−
boru Kukulienka sa pričinila o kultúr−
ny zážitok i stredná generácia a vy−
stúpenie si neodpustila ani tá naj−
staršia. Aj tento rok k nám zavítal za−
hraničný hosť − folklórna skupina „Sla−
vičánek“ zo Slavičína.

Počas tejto akcie vždy ožije celá osa−
da. Akoby sa v nás prebudilo niečo ta−
jomné, ktoré nám naši starkí zanechali
a ťahá nás všetkých, aby sme si obliekli
tie naše súčanské kroje, vzali do rúk
harmoniky a so spevom, prekrásnymi
ľudovými piesňami oživili staré zvyky.

Usporiadatelia si dali námahu, obe−

tovali svoj voľný čas, robili to ochotne
a z lásky, lebo vedia, že touto akciou
sa obnovujú nielen naše tradície, ale
dáva sa do vedomia mladej generácie
kultúra našich starých rodičov a záro−
veň sa utužuje ľudská súdržnosť a dobré
medziľudské vzťahy, ktorých je v
dnešnej dobe tak málo.

Všetko spomenuté by nebolo mož−
né uskutočniť bez pomoci mnohých
sponzorov /milovníkov folklóru a tradí−
cií/, ktorí prispeli vecne alebo finančne
na toto podujatie, za čo by sme sa im
touto formou radi poďakovali.

Verím, že sa už všetci tešia na ďal−
ší, v poradí 7. ročník „Spod Chabovej,
toho vŕšku“, ktorý zase prinesie nové
prekvapenie.

A. Habániková

Pod Chabovou znovu ožili spomienky
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Po všetkých týchto udalostiach, ktoré
sa vo Fatime odohrali, Fatima nepotrebo−
vala nejakú osobitnú reklamu. Ľudia sem
prichádzali zo všetkých strán vzdať hold
Nebeskej Matke. V roku 1919 ľudia vysta−
vali na mieste zjavenia jednoduchú kapln−
ku. Fatima bola pomenovaná novými Lur−
dami. V roku 1920 bola zriadená nová die−
céza Leira, do ktorej spadala aj Fatima.
Nový biskup povolil v roku 1921 celebro−
vať sväté omše na voľnom priestranstve.
Dovtedy sa sväté omše vysluhovali vo far−
skom kostole, odkiaľ sa pútnici uberali do
Cova da Iria, na miesto zjavenia. 13. mája
1928 bol posvätený základný kameň na
vybudovanie baziliky. Posviacka baziliky
sa uskutočnila 6. a 7. októbra 1953.

A čo malí pastierikovia? Podľa predpo−
vedí Panny Márie Ferko a Hyacintka odišli
do večnosti ešte malí. Lucia vstúpila do kláš−
tora a zomrela len nedávno – v roku 2005,
ako 98−ročná. Celé tie dlhé roky si ju Boh
ponechával ako jediného svedka fatimských
posolstiev, aby ich tlmočila svetu.

Fatima sa stala cieľom pútí ľudí z celé−
ho sveta. Stala sa miestom mnohých
uzdravení, ale aj mnohých obrátení.

Prečo sa Panna Mária zjavila vo Fati−
me? Čo bolo cieľom jej zjavení? Európa
sa v čase zjavení zmietala v ateizácii, v
nevereckom duchu. Práve v roku 1917
vstúpila do sveta nová ideológia – komu−
nizmus, priamo namierený proti Bohu a
Cirkvi. Ľudstvo sa veľmi odklonilo od svoj−
ho Stvoriteľa a Pána. Bolo potrebné urobiť
nápravu.

Ježiš Kristus nás svojou smrťou na kríži
vykúpil. Spása však závisí od každého
človeka. Od toho, aký postoj a vzťah za−
ujme ku Kristovi. Ľudstvo však ku Kristovi
zostalo ľahostajné.

Božia Matka preto vstupuje na túto zem,
aby upozornila ľudí na chybný život a ne−
bezpečenstvo, v ktorom sa nachádza.

Malým pastierikom vo Fatime predo−
všetkým zdôrazňovala: „Modlite sa ruže−
nec a konajte pokánie za obrátenie hrieš−
nikov.“

Koľkí ľudia aj dnes žijú, akoby Boha
nebolo. Žijú si podľa svojich chúťok a pred−
stáv a nič im nie je sväté. Takíto sú na
šmykľavej ceste ku svojmu zatrateniu.
Všetci sa však máme snažiť o spásu nie−
len svojej duše, ale aj o spásu iných.

Božia Matka, ktorá prišla na svet v por−
tugalskej Fatime, aj týchto hriešnych úbo−
žiakov ukrýva pod svoj materinský plášť.
Všetci sme jej deti, všetkých nás chce za−
chrániť. Na každom z nás jej záleží.

Panna Mária však ešte na niečo kládla
dôraz. Na obrátenie veľkej krajiny – Ruska.
Krajiny, z ktorej vzišiel bezbožný komu−
nizmus, ktorý potláčal vieru Cirkvi. Panna
Mária sľúbila, že cez jej Nepoškvrnené
Srdce sa Rusko obráti a potom zavládne
pokoj na celej zemi.

Dnes, keď svet oplýva mnohými tech−
nickými prostriedkami a vymoženosťami,
máme rýchle autá, spoľahlivé mobily, po−
čítače a roboty, ktoré urýchlia prácu za
človeka, v dnešných časoch, keď už tu−
ristika prerástla až do vesmíru, badáme
úpadok viery a stratu zmyslu pre duchov−
né hodnoty.

Ľudstvo dnes, na prelome tisícročí, pre−
žíva hlbokú duchovnú krízu. Situácia je po−
dobná ako v čase zjavenia, na začiatku
dvadsiateho storočia.

Je tu však opäť Božia Matka − Mária.
Ona neopustí svoje deti, ktoré ju vzývajú.
Aj dnes nás cez fatimské deti vyzýva:
„Modlite sa svätý ruženec, modlite sa za
obrátenie hriešnikov a konajte pokánie.“

Pozývam všetkých mariánskych ctite−
ľov na poslednú Fatimskú pobožnosť, kto−
rá sa uskutoční 13. októbra o 18.00 hodi−
ne vo farskom kostole.

Váš duchovný otec Jaroslav

Fatimské posolstvo
/pokračovanie/Znie pieseň Závrskou dolinou

19. augusta bola nedeľa v Závrskej trocha rušnejšia
ako inokedy. Uskutočnil sa už 12. ročník prehliadky ľu−
dových piesní a folklóru „Znie pieseň Závrskou dolinou“.

Organizátormi tohto podujatia boli: Obecný úrad v
Hornej Súči spolu s kultúrnou komisiou, Únia žien Slo−
venska, Dobrovoľný hasičský zbor a Jednota dôchod−
cov v Závrskej.

V programe vystúpili deti, mládež i dospelí z Dúbra−
vy pod vedením Jozefíny Bartekovej, Vlčieho Vrchu
pod vedením Júlie Orságovej a zo Závrskej, s ktorými
program nacvičila Daniela Ilkyvová. Každý ročník sa
rozširuje počtom hosťujúcich súborov a jednotlivcov.
Medzi pravidelných účinkujúcich patria súbory: Kolovrá−
tok – Melčice−Lieskové s vedúcou Anicou Krecháčo−
vou a Studienka – Chocholná−Velčice pod vedením
Anny Petrovej. Novým účastníkom bola skupina Hat−
ňanka z Hatného pri Považskej Bystrici, ktorá priviedla
všetkých do varu. Pekným vystúpením prispel do progra−
mu aj Martin Bariš so synmi v doprovode harmoniky.
Účinkujúci jednotlivci boli z Hornej Súče, Dolnej Súče
a Svinnej. Najstaršou účinkujúcou bola Agnesa Paná−
ková z Hornej Súče.

Na konci programu boli vedúci súborov odmenení
drobnými upomienkovými predmetmi. Moderátormi ce−
lého podujatia boli Jaroslava Blahová a Miroslav Gago.
S veľmi dobrým ohlasom prijali prítomní ľudovú skupinu
muzikantov Poddubanka zo Závrskej v zložení Ivan Kako,
Miroslav Blaho a Ferdinand Gago st., ktorí zabávali prí−
tomných počas celého podujatia. Scenár podujatia pri−
pravila Daniela Ilkyvová. Po skončení kultúrneho progra−
mu do neskorých nočných hodín do tanca i na počúva−
nie hrala DH Chabovienka z Hornej Súče.

Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa akýmkoľvek
spôsobom pričinili, aby viac ako 20−ročná tradícia tohto
podujatia i naďalej pokračovala.

Osobitná vďaka patrí celému organizačnému štábu,
ktorý pracoval pod vedením Heleny Kakovej. Jeho čle−
novia riadili a vykonávali úpravu vonkajších i vnútor−
ných priestorov KD. Helena Gagová si zaslúži uznanie
i vďaku za navarenie výborného gulášu.

Poďakovanie patrí aj nasledovným sponzorom: Márii
Ženíškovej, Tradičnej pekárni H. Súča, Agrosúči a.s.,
Vinárni – JASA, Pohostinstvu u Milana, Potravinám
Švajdleníková.

Verím, že sa o dva roky stretneme opäť už na 13.
ročníku „Znie pieseň Závrskou dolinou“.

D. Ilkyvová

Pešia túra do Antonstálu
Za krásneho slnečného dňa 22. júla 2007 sa konala spomínaná túra. Zúčastnilo sa

jej 72 účastníkov. Trasa bola veľmi dobre vyznačená. Začínala po cestnej komunikácii
z námestia smerom na osadu Repáky. Kráčali sme chodníkmi cez Čistiny, k chatám u
Repov. Lesné cesty lemovali konáre stromov akoby dáždniky a chránili turistov od
prudkého slnka. Občas zavial vetrík a ovieval spotené čelá. V lese bolo príjemne, až na
kamennú cestu, ktorá preverila kvalitnú obuv. Prechod cez lesný potôčik signalizoval,
že sa pomaly blížime k cieľu prvého úseku − ku kaštieľu Antonstál.

Zrekonštruovaný kaštieľ Antonstál je majetkom Štátnych lesov Trenčín. V areáli
záhrady sme si oddýchli na drevených lavičkách, zajedli, doplnili tekutiny, prezreli zvon−
ku kaštieľ a znova sme kráčali do cieľa 15 km túry na Krásny Dub. Mnohým sa nám
zdalo, že tento úsek bol náročnejší, ale zrejme sa ohlasovala únava.

Túru absolvovali mladšie deti, žiaci, mládež, dospelí, ale i tí skôr narodení. Urobili sme
niečo pre svoje zdravie, zabudli sme na svoje starosti, veď nie nadarmo sa hovorí „ v
zdravom tele, zdravý duch“.

V cieľovej rovinke u Krovinov boli prví chlapci – žiaci. Sú telesne zdatní. Tešilo
všetkých, že do cieľa prišli zdraví. Tu nás čakalo občerstvenie, špekáčky, malinovky,
pivo, džúsy....

Na záver všetci dostali od kultúrnej referentky Majky účastnícke listy. A. Panáková

FK Horná Súča − rozpis jesennej časti sezóny 2007−08



SÚÈANSKÝ HLÁSNIKčíslo 3 − september 2007 9.www.hornasuca.sk

Vizitka meno − Jozef Kučerák
narodený − 23. 2. 1973
bydlisko − Dolná Súča
znamenie − Ryby
stav − ženatý (s manželkou Marcelou má
syna Andreja a dcéru Natáliu)

Profil
Futbal hrá vo svojej rodnej Hornej Súči už

27 rokov. Je jedným z najväčších futbalo−
vých talentov, aké sa v Hornej Súči narodili.
Vždy vynikal svojou rýchlosťou a dobrým ťa−
hom na bránu súpera. Ako žiak hrával v
útoku, kde s chuťou strieľal góly a býval naj−
lepším strelcom. V sezóne 1986/87 dal úcty−
hodných 47 gólov. V dorasteneckom veku
hral 4 roky za Doprastav Bratislava v 3. lige.
Neskôr pomohol nemalou mierou Hornej Súči
k postupu do 5. ligy, v ktorej nastrieľal 82
gólov. Túto súťaž hral dve sezóny aj v Tren−
čianskych Stankovciach a tam si do svojej
štatistiky pripísal 20 gólov.

Každý rok sa zúčastňuje súťaží v ko−
paní jedenástok. V roku 2004 skončil v Za−
marovciach spomedzi 900 účastníkov na
peknom 3. mieste a tento rok získal v Selci
v rovnakej súťaži krásne prvé miesto. V
súčasnosti hráva za Hornú Súču častejšie
v zadných radoch a jeho prítomnosť v muž−
stve je v každom zápase cítiť. Odovzdáva
tak cenné skúsenosti svojim mladším spo−
luhráčom. Mimoriadne úspešnú sezónu mal
uplynulú jar, keď strelil v 14−tich zápasoch
13 gólov a prispel tak k záchrane mužstva
v okresnej súťaži.

Malá anketa
Venuje sa futbalu aj Tvoj syn? − Áno,

hrá za mladších žiakov v D. Súči.
Pocítil si niekedy vo futbale krivdu?

− Vždy, keď som neprávom dostal od roz−
hodcu kartu.

Načo si vo svojom živote najviac
hrdý? − Na svoju rodinu.

Ktorý okamžik by si rád vrátil späť?
− Postup do vyššej súťaže. Bola to veľká
radosť.

Tvoj najväčší úspech? − Postup do 5.

ligy a účasť v jedenástke oblastného futba−
lového zväzu.

Keby si nehrával futbal, ktorému iné−
mu športu by si sa venoval? − Asi tenisu.

Čo je v živote človeka podľa Teba
najdôležitejšie? − Zdravie.

V čo veríš? − V Boha.
Stretol si už niekoho, čo by sa Ti

podobal? − Nie.
Do ktorej osobnosti by si sa rád pre−

vtelil? − Ťažko mi je odpovedať.
Kde najradšej tráviš dovolenku? − V

Štúrove s rodinou.
Aké máš ďalšie ciele? − Hm... Pokiaľ

zdravie dovolí, rád by som sa pokúsil zví−
ťaziť v súťaži o najlepšieho strelca okresnej
súťaže.

Ďakujem za rozhovor a prajem Ti veľa
úspechov v ďalšom živote.

Na fotografii so svojím synom Andre−
jom, motorkou a s pohárom.

M.V.

Na slovíčko, prosím...

Rodina a futbal sú moje všetko
Stretli sme sa ako veľká rodina
Zostarnúť nie je umenie, ale zostarnutie je umenie zniesť

a zostarnutý v plnom eláne žiť.
My, dôchodcovia sme dokázali, že tej starobe sa nepod−

dáme a u tvorili sme jeden veľký spolok zložený z Jednoty
dôchodcov Slovenska – Nemšová, Skalka nad Váhom, Hor−
ná Súča, Závrská a usporiadateľ JDS Dúbrava. Určili sme si
dátum 4.júl 2007 a stretli sme sa v kultúrnom dome na Dúb−
rave. Posilnili sme sa s kávou, koláčikom a vybrali sme sa
na opekačku, ktorú sme pre nepriazeň počasia uskutočnili
na školskom dvore. Za ten čas sa ale počasie umúdrilo a
vybrali sme sa Dúbravou na Predné vrchy pozrieť naše okres−
né mesto Trenčín. Každému odporučíme tento krásny vý−
hľad. Naspäť sme sa pomaly vracali z túry unavení do kul−
túrneho domu, kde sme si posedeli pri guláši a občerstvení a
potom v dobrej nálade pri našich pekných piesňach.

Ako predsedníčka Jednoty dôchodcov na Dúbrave ch−
cem všetkým poďakovať za účasť a tešíme sa na ďalšie
stretnutie dôchodcov. Tiež chcem poďakovať OÚ za finanč−
nú pomoc, Tradičnej pekárni za výborný chlebík, vinárni JASA
za občerstvenie a všetkým , ktorí pri tomto stretnutí pomá−
hali.

Dúfam, že sa podarí pripraviť ďalšie pekné akcie k spo−
kojnosti našich členov − dôchodcov.

Končín slovami:
Šesťdesiatka, sedemdesiatka nám už sadla na plecia, no

čas sa už nikdy späť nevracia, hoci vlasy biele už máme,
tešíme sa, keď sa stretávame.

Jozefína Barteková, predsedníčka JDS Dúbrava

PROJEKT VAGÓN
Múzeum Slovenského národného povstania v rámci ob−

sahu činnosti tvorenej z úcty k národným dejinám pripravilo
sériu aktivít, ktorým chce širokospektrálne osloviť verejnosť.
K tomuto ambicióznemu plánu patrí aj Projekt VAGÓN.

Projekt VAGÓN je zameraný na problematiku holokaustu
a pripomenutie si 65. výročia začiatku deportácií slovenských
židov. Dňa 25. marca 1942 odišiel zo železničnej stanice v
Poprade transport 1000 židovských dievčat z východného
Slovenska. Miesto určenia – Osvienčim. Územie Slovenka
opustil na hraničnom prechode Skalité − Zwardoň. Kruté pod−
mienky prepravy jedno z dievčat neprežilo. Väčšina transpor−
tovaných dlhé obdobie v tábore smrti neprežila. Transport z
Popradu patril vôbec k prvým transportom slovenských židov
do likvidačných táborov. Do konca októbra 1942 bolo takto
odtransportovaných celkom 58 000 našich židovských spolu−
občanov. Vojnu z nich prežilo mizivé percento. Otvorenie tohto
projektu v Trenčíne sa uskutočnilo 23. júla 2007 o 10.00 hod.

Prvý vozeň bol expozičný – na obvodových stenách je
zachytená história protižidovských opatrení po roku 1938 a
ich vyvrcholenie v dvoch vlnách deportácií. Okrem židov−
ského holokaustu tu bol dokumentovaný aj rómsky holo−
kaust na Slovensku. V strede vozňa je expozične zmapova−
ná dokumentácia dvadsiatich osudov konkrétnych osôb po−
stihnutých rasovým prenasledovaním v rokoch 1938−1945.
ich osud je sprítomnený dobovými fotografiami a textovými
časťami. Druhý vozeň je pocitový – prázdny, zariadený tak,
ako bol v priebehu deportácií. Na podlahe sú graficky mriež−
kou vyznačené miesta pre jednu osobu: 0,5 m a miesta pre
ďalšie osoby – pre päť, desať, dvadsať, päťdesiat osôb, aby
návštevníci mohli na vlastnej koži vyskúšať, na akom priestore
boli deportovaní prevážaní. Súčasťou expozície sú limitova−
né postavy deportovaných 4−5 figurín umiestnených vo va−
góne. Návštevníci mohli zažiť autentcititu, sú vo vagóne za−
tvorení pri stlmenom svetle, aby sa sprostredkoval individu−
álny pocit. V tomto vozni je umiestnená veľkoplošná obra−
zovka s DVD rekordérom, kde sú návštevníkom prezento−
vané výpovede ľudí, ktorí boli postihnutí rasovom prenasle−
dovaním. Vozne boli vypravené 25. marca 2007 zo železnič−
nej stanice Poprad. Ich cesta po Slovensku sa skonči 26.
októbra 2007 na železničnej stanici Čadca. Z Hornej Súče
sa tohto projektu tiež zúčastnila delegácia organizácie Slo−
venského zväzu protifašistických bojovníkov. Želáme si, aby
sa takéto zverstvá už nikdy nezopakovali.

Za ZO SZPB Peter Biras, Anna Panáková

PEŇA�NÁ 2007
Tak ako po iné roky i teraz sa konalo stretnutie Čechov a Slovákov na Peňažnej.

Sú to obce Rokytnice na Morave a naša obec Horná Súča na Slovensku. Medze,
ktoré ohraničujú dve republiky, medze medzi ľuďmi nekladú. Bolo to vidieť pri srdeč−
ných stretnutiach na oboch stranách. Pri hymnách si človek bližšie uvedomil vzájom−
nú spolupatričnosť, ale i rozdelenie republiky. Po oficiálnej časti, zdraviciach z oboch
strán nasledovali športové súťaže ako po iné roky: meranie síl v preťahovaní lana,
tento rok zvíťazila skupina z Rokytnice. Deti sa ponosili na koníkoch, skákali vo
vreciach, zdolávali výšky – v šplhu na lane a absolvovali ďalšie hry. Moderovanie
robili skvelí moderá−
tori. Na rozveselenie
i do tanca hrala sku−
pina Chabovienka,
na ktorú sa účast−
níci tešili. Občer−
stvenie ponúkali
stánky na oboch
stranách. Je poteši−
teľné, že bola za−
bezpečená autobu−
sová doprava tam a
späť, takže akcie sa
môže zúčastňovať
väčšie množstvo
obyvateľov.

Anna Panáková
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Hornosúčania v Šanove druhí
V rámci letnej prípravy sa naši futbalisti zúčastnili

28. júla na turnaji v Šanove, kde obsadili druhé miesto.
Vo finále prehrali na jedenástky s domácim Šanovom
4:3, keď v normálnom čase sa zápas skončil neroz−
hodne 2:2.

Prítomní na tomto turnaji boli dvaja bývalí hornosú−
čanskí futbalisti Milan Daniš a Ľudovít Sáska, ktorí hra−
li so svojimi spoluhráčmi v roku 1964 na prvom turnaji
v Šanove. Odvtedy sa táto družba medzi Šanovom a
Hornou Súčou udržuje bez prerušenia dodnes, naviac
v posledných rokoch sa stretávajú pravidelne i muž−
stvá starých pánov.                                    Ľ. Sáska

Foto zľava: Kalík R., Machálka M., Daniš M., Sáska Ľ.,
Orság J.

Úspe�ná sezóna
Naši najmladší futbalisti – žiaci, skončili uplynulú sezónu 2006/2007na peknom 2.

mieste. Víťazom súťaže sa stali žiaci z AS Trenčín. Chlapcov z našej obce viedli tréneri
P. Dohnan a F. Kučerák. Počas celej súťaže toto mladé mužstvo okúsilo prehru iba dva
razy. Najlepší strelci Hornej Súče boli Boris Coník 28 gólov, Marian Panák 25 gólov a
Ján Dohnan 23 gólov. Novým trénerom žiakov je v súčasnosti Dušan Coník, ktorý by
rád v novej sezóne pokračoval v úspechoch. Na fotografii žiaci z Hornej Súče.

Volejbalový turnaj
Predposlednú júnovú nedeľu (24. júna) sa

konal už 6. ročník volejbalového turnaja o po−
hár starostu obce. Za slnečného počasia, aj
keď zo začiatku pofukoval slabý vetrík, sa tur−
naja zúčastnilo 5 mužstiev a to: ZŠ M. Rešet−
ku, Starí páni, Mladí páni, Vysokoškoláci a Hor−
nosúčan. Rozhodca Tibor Oriešek na začiatku
po dohode s hráčmi určil kritériá, podľa ktorých
mužstvá hrali 2 sety do 20 bodov. Turnaj skon−
čil vo večerných hodinách s nasledujúcimi vý−
sledkami: 1. ZŠ M. Rešetku, 2. Mladí páni, 3.
Vysokoškoláci, 4. Starí páni, 5. Hornosúčan

Volejbalové mužstvo ZŠ M. Rešetku obháji−
lo po tretí raz za sebou, a tým aj natrvalo získa−
lo pohár starostu obce. V budúcom ročníku sa už bude hrať o nový pohár.   M. Vrbová

V predvečer 63. výročia SNP
dňa 28. augusta sa konala spomien−
ková slávnosť na Krásnom Dube.
Na námestí sa od 18,30 hod. schá−
dzali záujemcovia o toto podujatie.
Netrpezlivo čakal aj pán Peter Bi−
ras., priamy účastník v SNP, v sláv−
nostnom oblečení. Na saku sa mu
vynímali ocenenia a uznania. Sme
radi, že ho máme a prajeme mu
pevné zdravie. Kultúrna pracovníč−
ka účastníkov túry označila krás−
nymi samolepkami.

Presne o 19. hodine odchádza−
la z námestia početná skupina na
čele s pánom Petrom Birasom,
predsedom Slovenského zväzu pro−
tifašistických bojovníkov v obci. Do
cieľa sme prišli asi o pol deviatej
večer. Tu nás v pekne upravenom
prostredí čakala dychová hudba.
Vďaka obyvateľom tejto osady boli
zabezpečené i stánky s občerstve−
ním. V pozadí sa ako už po via−
ceré roky týčila prekrásna vatra.
Hold k pamätníku prišli vzdať i vzác−
ni hostia za SZPB, pán plukovník
Ing. Tomáš Švec, pán plukovník
Pavol Liška a pán podplukovník
Holička, za obecný úrad pán sta−
rosta Ing. Juraj Ondračka s pria−
teľkou Ľubkou Zakopčanovou, zá−

stupca starostu pán Jozef Mrázik,
kultúrna referentka pani Majka Vr−
bová a samozrejme predseda
SZPB v obci pán Peter Biras.

Pri pamätníku už horeli sviečky,
kahance a hostia odovzdali venček
s patričnými poctami. Odtiaľ sprie−
vod odišiel k pripravenému pódiu,
kde s prejavmi vystúpili hostia.

Úvodné slová patrili Monike Pe−
kárkovej, ktorá predniesla báseň
SNP a privítala prítomných. S pre−
javmi vystúpili pán plukovník Ing. To−
máš Švec, pán Ing. Juraj Ondračka,
starosta obce Horná Súča a pán Pe−
ter Biras. Vatra sa už rozhárala a
nás čakalo najväčšie prekvapenie
večera − premiéra hudobnej skupiny
Dlhý, Široký, Bystrozraký s malým
bubeníkom. Aby to bolo už úplne roz−
právkové, toho som ja nazvala Jan−
ko Hraško. Na videoprojekcii premiet−
nuté unikátne fotografie zo súčanské−
ho regiónu zaujali všetkých prítom−
ných. Hudobná skupina bola pritom
pôsobivo oblečená. Prvá hudobná
skladba bola oslavná pieseň o našej
krásnej obci, osadách a pieseň “Ma−
kové slíže mám rád“ spievali i diváci.
Zaujala aj nová pieseň o kamarát−
skom Lackovi Čechovskom a jeho
oskorušovici. Túto si už, žiaľ, Lacko

pre náhly odchod spomedzi nás už
nikdy nebude môcť vypočuť.

K skúseným hudobníkom sa pri−
dal i Janko Hraško − Filipko Šedi−
vý. Ten hral na bicie − išlo mu to
veľmi dobre. Búrlivým potleskom,
pokrikmi sme donútili vynikajúcu
skupinu o ďalšie hudobné skladby,
čo sa nám podarilo. „Chlapci, bolo

to OKEY.“ Držím vám palce a že−
lám veľa hudobných úspechov. Prí−
tomní hostia vyjadrili obdiv nad tou−
to akciou a tiež vyjádrili srdečné
poďakovanie hudobnej skupine, dy−
chovej hudbe, konferencierke a
všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spô−
sobom podieľali pri organizovaní tej−
to akcie.                                 A.P.

Nočná túra k pamätníku na Krásnom Dube


